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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
24.11.2014 – 30.11.2014
Zavedení povinnosti církví zveřejňovat jejich hospodaření i uzákonění územní příslušnosti exekutorů
zřejmě Senát hned tak neschválí. Jeho ústavně-právní výbor doporučil projednávání obou předloh od
senátorů ČSSD odložit o tři měsíce. Důvodem je podle předsedy výboru Miroslava Antla (za ČSSD)
to, aby novely mohly být dopracovány.

Vláda

24. listopadu 2014

Vláda schválila vznik orgánu, který bude radit s IT systémy
Vláda dnes schválila vznik Rady vlády pro informační společnost, která bude kabinetu radit v
otázkách IT technologií. Orgánu bude předsedat ministr vnitra Milan Chovanec (ČSSD), který si od
toho mimo jiné slibuje efektivnější fungování počítačových technologií. Vnitro to oznámilo v tiskové
zprávě.

Náměstek pro státní službu má být znám do poloviny ledna
Jméno klíčového náměstka ministra vnitra pro státní službu má být známé do konce roku, nejpozději
do poloviny ledna toho příštího. Na tiskové konferenci po jednání vlády to řekl ministr vnitra Milan
Chovanec (ČSSD). Kabinet dnes stanovil konkrétní předpoklady a požadavky pro přijetí na tento post
a určil výběrovou komisi, která vládě doporučí tři jména. Jsou v ní dva nominanti ČSSD, dva z ANO a
jeden za lidovce.

ČR nabízí UNICEF jako novou centrálu pražský Veletržní palác
Česká republika nabídne jako nové sídlo celosvětové centrály Dětského fondu OSN UNICEF pražský
Veletržní palác, kde nyní sídlí Národní galerie. Schválila to dnes vláda. O nové centrále organizace
se má rozhodnout počátkem prosince mezi čtyřmi uchazeči. Z New Yorku by se ústředí fondu mohlo
kromě Prahy přestěhovat do Budapešti, Nairobi nebo do Kuala Lumpuru.

Muniční sklad Květná na Svitavsku se znovu otevře, rozhodla vláda
Vláda dnes rozhodla o znovuotevření muničního skladu Květná na Svitavsku. Na tiskové konferenci
po jednání kabinetu to uvedl ministr obrany Martin Stropnický (ANO). Do skladu by se měla
přesunout část munice z areálu ve Vrběticích na Zlínsku, v němž nedávno explodovaly desítky tun
munice.

Stát poskytne úvěry na obnovu majetku zničených všemi živly
Státní fond rozvoje bydlení (SFRB) bude poskytovat nízkoúročené úvěry na odstraňování škod po
řádění všech živlů, schválila na dnešním jednání vláda. Dosud mohl fond půjčovat peníze jen po
povodních, pro mimořádné dotace při jiném typu živelní pohromy musela vypsání dotací vždy
schválit vláda.

Česko ustoupilo od plánu pořádat summit OSN o bydlení
Česko ustoupilo od plánu usilovat o pořádání mezinárodní konference OSN o bydlení a rozvoji měst
Habitat III, která se má konat v roce 2016. Vyplývá to z materiálu, který na dnešním jednání vlády



předložilo ministerstvo pro místní rozvoj (MMR). Jediným oficiálním kandidátem je podle něj nyní
Ekvádor.

Poslanecká sněmovna

26. listopadu 2014

Výbor pro životní prostředí doporučil úpravy v zákoně o EIA
Sněmovní výbor pro životní prostředí dnes doporučil schválit vládní novelu zákona o posuzování
vlivů na životní prostředí, tzv. EIA, ale navrhl v ní zmírnění některých navrhovaných podmínek. Řada
poslanců se obává, že by vládní předloha ztížila a prodloužila povolování staveb, a jejich realizace by
se tak protahovala. O zákonu by měli poslanci rozhodovat na své prosincové schůzi.

27. listopadu 2014

Další sněmovní výbor podpořil růst platů poslanců o 14 procent
Sněmovní výbor pro sociální politiku dnes doporučil zvýšit platy ústavních činitelů v příštím roce o
14,4 procenta. V případě řadového poslance bez funkcí a náhrad by to znamenalo růst platu proti
letošku o 8100 Kč měsíčně. Stejné řešení už minulý týden doporučil rozpočtový výbor. Nesouhlasí s
tím předsednictvo vládní ČSSD, které chce zvýšení jen o 3,5 procenta. O růstu platů bude odpoledne
jednat koaliční rada. Vláda původně navrhla růst o jedno procento. Rozhodnout musí celá Sněmovna.

Senát

26. listopadu 2014

Advokát Uhlíř se pravděpodobně stane ústavním soudcem
Místopředseda České advokátní komory David Uhlíř se zřejmě stane ústavním soudcem. Senátu to
dnes doporučil jeho ústavně-právní výbor. Jednomyslnou podporu získal Uhlíř i ve výboru pro lidská
práva. Senát jako celek o návrhu rozhodne za týden, tedy 3. prosince.

Senát asi schválí zákon o výměně informací o účtech s USA
Senát zřejmě schválí zákon, který umožní výměnu informací o bankovních účtech s jinými státy pro
účely správy daní. Podpořil to dnes senátní ústavně-právní výbor. Smyslem novely je zlepšení boje
proti daňovým únikům. Zákon souvisí s tzv. dohodou FATCA, kterou podepsaly ČR s USA letos v
srpnu. Na jejím základě mají tuzemské finanční instituce poskytovat americké straně údaje o účtech,
které vedou americkým daňovým rezidentům.

Průkazy handicapovaných se asi budou měnit za nové automaticky
Průkazy zdravotně postižených, které byly vydány do letošního roku, se budou pravděpodobně měnit
automaticky za nové. Nebude k tomu tedy nutné opětné posuzování zdravotního stavu
handicapovaného nebo správní řízení. Změnu přinese vládní novela, kterou Senát pravděpodobně
schválí. Doporučil mu to dnes jeho ústavně-právní výbor.

27. listopadu 2014

Novely o církvích a exekutorech asi Senát hned tak neschválí
Zavedení povinnosti církví zveřejňovat jejich hospodaření i uzákonění územní příslušnosti exekutorů
zřejmě Senát hned tak neschválí. Jeho ústavně-právní výbor doporučil projednávání obou předloh od
senátorů ČSSD odložit o tři měsíce. Důvodem je podle předsedy výboru Miroslava Antla (za ČSSD)
to, aby novely mohly být dopracovány.



Pozn.:

Válková bude ve zprávě o Žďáru prosazovat zákon o ochranné léčbě
24. listopadu 2014 - Ministryně spravedlnosti Helena Válková (ANO) odevzdá do konce týdne zprávu
k systémovým opatřením po říjnovém útoku na studenty ve Žďáru, kterou si vyžádal premiér.
Válková bude prosazovat jednak vznik zákona o výkonu ochranného léčení, jednak posílení úlohy
znaleckých posudků při přeměně ústavního léčení na ambulantní. Prověrka podle ní ukázala, že v
těchto případech nepostupují jednotně ani soudy, ani státní zástupci. Na dotaz ČTK to dnes uvedla
mluvčí resortu Kateřina Hrochová.

Dohodu o výměně dat leteckých pasažérů má podle EP zvážit soud
25. listopadu 2014 - Dohodu o výměně informací o leteckých pasažérech mezi Evropskou unií a
Kanadou bude muset ještě před hlasováním v Evropském parlamentu posoudit Soudní dvůr EU.
Rozhodli o tom dnes europoslanci ve Štrasburku, podle kterých potřebuje mít parlament jistotu, že
dohoda neodporuje kvůli zásahu do soukromí například chartě základních práv.

Válková navrhla Hradu ke jmenování 27 nových soudců
25. listopadu 2014 - Ministryně spravedlnosti Helena Válková (ANO) navrhla prezidentovi Miloši
Zemanovi jmenování 27 nových soudců obecných soudů. Nejvíce jich má zamířit do obvodu
Krajského soudu v Ústí nad Labem. Vyplývá to z materiálu, který má ČTK k dispozici a který na své
příští schůzi projedná vláda.

Šlechtová: Novela zákona o zakázkách od ledna platit nebude
25. listopadu 2014 - Novela zákona o zadávání veřejných zakázek, která měla platit od začátku
příštího roku, od 1. ledna 2015 platit nebude. Na dnešním setkání lídrů českého stavebnictví to
prohlásila ministryně pro místní rozvoj Karla Šlechtová s tím, že chce stihnout účinnost novely od
března příštího roku. Legislativní změna se zasekla v Poslanecké sněmovně, kam ji resort poslal
příliš pozdě.

ÚS nařídil znovu projednat spor o odškodnění za zpožděný let
25. listopadu 2014 - Ústavní soud (ÚS) dnes vyhověl stížnosti firmy Travel Service a nařídil znovu
projednat spor o odškodnění za zpožděný let. Zpoždění více než pět hodin způsobila srážka letounu s
ptákem. Česká letecká společnost měla zaplatit dvěma cestujícím dohromady přibližně 13.800 korun
plus dvojnásobné náklady řízení. ÚS zároveň upozornil na to, že Soudní dvůr EU dosud nepodal jasný
výklad evropského nařízení o náhradách v podobných situacích.

Omezení igelitových tašek je po souhlasu ve výboru EP o krok dál
25. listopadu 2014 - Plán na výrazné omezení používání igelitových tašek v Evropské unii je po
hlasování ve výboru Evropského parlamentu zase o kus dál. Výbor pro životní prostředí, veřejné
zdraví a bezpečnost potravin totiž v pondělí večer návrh jednoznačně podpořil. Unie chce podstatně
snížit používání tenčích igelitek a členským zemím dává na výběr, zda společného cíle chtějí
dosáhnout spíše zpoplatněním těchto tašek nebo tím, že se zavážou omezit jejich celkové množství v
oběhu.

České firmy u soudu EU neuspěly s napadením pokuty od Bruselu
26. listopadu 2014 - Soudní dvůr EU dnes v plném rozsahu zamítl stížnost českého Energetického a
průmyslového holdingu a.s. (EPH) a jeho dceřiné firmy EP Investment Advisors s.r.o. (EPIA). Vyplývá
to z tiskové zprávy soudu. Firmy napadly pokutu, kterou v roce 2010 dostaly od Evropské komise za
to, že o rok dříve bránily kontrole evropských inspektorů.

EP se vložil do sporu o dominanci Googlu, chce ji omezit
27. listopadu 2014 - Evropský parlament se dnes důrazně vložil do sporu o dominanci americké



společnosti Google v internetovém vyhledávání. Europoslanci schválili nezávaznou rezoluci, která
monopoly v digitálním prostředí odsuzuje, protože firmy pak mohou svého silného postavení ke
škodě uživatelů zneužívat. Ačkoli rezoluce žádnou konkrétní společnost nezmiňuje, chápou všichni
usnesení europoslanců jako jasnou výzvu Evropské komisi, která s Googlem dlouhá léta vede
antimonopolní řízení.

Ústavní soud odmítl návrh na zrušení exekučního řádu
28. listopadu 2014 - Ústavní soud odmítl návrh na zrušení exekučního řádu. Podal jej Jiří Bezděk,
který před sněmovními volbami v roce 2013 vystupoval jako představitel Aktivu nezávislých občanů.
Soudci jeho podnět odmítli částečně kvůli zjevné neopodstatněnosti, částečně kvůli neoprávněnosti
navrhovatele, zjistila ČTK ze soudní databáze.

Zdroj: ČTK

EPRAVO.CZ, a.s. využívá zpravodajství ČTK, jehož obsah je chráněn autorským zákonem. Přepis,
šíření či další zpřístupňování tohoto obsahu či jeho části veřejnosti, a to jakýmkoliv způsobem, je bez
předchozího souhlasu ČTK výslovně zakázán.
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